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Na skautování je krásné, že pro každého, kdo se chce zapojit, se najde role, v které může být prospěšný. 

Vidíme to v družinách, kde je někdo kronikářem, jiný kuchařem, další rádcem nebo podrádcem, 

zdravotníkem, kotlíkářem. Pro každého existuje místo, kde může uplatnit své schopnosti, své zájmy, 

kde přidá kousek k fungování celého organismu. Místo, kde je nejen prospěšný celku, ale kde se 

zároveň pořád něco nového učí a poznává. A skrze růst každého jednoho z nás rosteme všichni.  

 

A jako to funguje v družinách, stejně to funguje i ve středisku. Jen tomu neříkáme družina, ale 

středisková rada. Jednou za tři roky volíme na sněmu nové vedení střediska – hospodáře, revizní 

komisi, výchovné zpravodaje a další členy rady, kteří si vezmou na starost konkrétní úkoly. Zkoušíme 

tak vždy postavit funkční organismus, kde každý najde své místo a roli, kterou pomůže celku 

k fungování. Když jsme letos s Balůem ohlásili, že už nebudeme kandidovat a to pomyslné veslo 

předáme, nebylo to ani tak kvůli tomu, že by nás to už nebavilo. Za mě to bylo hlavně proto, že mám 

pocit, že není zdravé, když část zůstává a stárne, a zbytek se razantně proměňuje. A že i pozice 

vedoucího střediska je místem, kde se člověk pořád něco učí, že je místem, které může být pro 

kohokoliv místem k dalšímu růstu, a že není správné, když ho někdo obsadí na celou věčnost. 

 

Po deseti letech vedení střediska mi tak už přišlo rozumné uvolnit místo k růstu někomu dalšímu. Což 

se nakonec nenaplnilo a vedoucím střediska zůstávám. Snad mu ještě dokážu přinést něco nového 

a budu ve své roli pomáhat. Pokusím se v tom dalším období o něco více posunout fungování 

střediskové rady od dobře promazaného stroje k organismu, kde má každý svůj kousek odpovědnosti 

a tím je mu dopřána i radost z výsledku.  

 

Věřím, že na konci tohoto posunu si budeme moct říct, že středisko i lidé v něm jsou zase o něco lepší. 

A o to přece při skautování jde! 

Jan Farský | Bagy  
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Rok 2023 jsme zahájili tradičně benjamínčí sáňkovačkou. Tentokrát se poštěstilo, že nám napadly 

spousty sněhu, takže jsme mohli nejen ve velkém pekáčovat, ale i postavit sněhuláka nebo si zablbnout 

při koulovačce. Poté následoval výlet do bazénu, oheň svatého Jiří nebo velká přespávačka na luxusní 

chalupě mimo Semily. Na schůzkách jsme se i nadále věnovali světu čarodějnic a magie.  

Školní rok 2023/2024 je tak trošku ve znamení skautských potomků. Sešel se nám opravdu rekordní 

počet dětí současných nebo bývalých členů našeho střediska. Celoroční téma jsme si tentokrát rozdělili 

na dvě části – lidské tělo a skautský rok. Personálně zůstáváme i nadále ve stejném složení vedení – 

Kleris, Majka a Jíťa. Děkujeme Opičákovi, že i přes své časové vytížení u vlčat je stále ochotný trávit čas 

i s námi. Milou posilou našeho vedení je Lucka, která nám pomáhá nejen na schůzkách, ale i na akcích. 

Klára Kuršelová | Kleris 
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Vlčata začala nový kalendářní rok výpravou ke zřícenině hradu Návarov. Prošli jsme se podél zamrzlé 

řeky Kamenice, kolem ledových vodopádů i zasněženými tajnými cestami. I přes náročný terén 

a sněhové závěje všichni zvládli výpravu bez zranění a s dobrou náladou a došli až do Jesenného, kde 

nás čekal teplý oběd a pak už jen cesta domů. Schůzky nadále probíhaly v poklidném duchu a jakmile 

v březnu roztál sníh, vypravili jsme se na další zříceninu: tentokrát na hrad Kumburk nedaleko od Nové 

Paky. Kluci si tentokrát trochu mákli, jelikož to byla poněkud delší trasa, ale všichni došli bez většího 

stěžování. Výprav a jejich příprav se kromě Lukinela velmi aktivně účastnil taktéž Opičák, který se 

společně s Majkou významně podílel na přípravě a realizaci vlčáckého tábora. 

 Richard Mlejnek | Lišák 

 

Po táboře se vedení vlčátek ujal Opičák. První schůzka se konala v úterý 12. září 2023. V oddíle je celkem 

18 kluků, kteří jsou rozděleni do tří šestek. Celoroční hra vychází z Knihy džunglí a Mauglího příhod. 

Každý měsíc proběhla jedna výprava. Při první výpravě s přespáním jsme se vypravili na Kozákov, při 

druhé jsme přespali u skautů v tatobitské klubovně, kde jsme druhý den šli zpátky pěšky do Semil. Třetí 

výprava byla v okolí Semil společně s vlčaty z Hronova a čtvrtou akcí byla vánoční besídka – letos pojatá 

trošku jinak nežli v předešlých letech. Během tohoto pololetí se spustily stezky a plnění vlčků. Každý 

měsíc měla vlčátka rozdělený na jednotlivá témata, která se plnila jednotlivě každou schůzku. Například 

v září jsme se věnovali historii skautingu, v říjnu šifrám, v listopadu uzlování a prosinec jsme zasvětili 

hvězdám. Ve vedení schůzek kromě vedoucího oddílu dále pomáhají Banán, Lišák, Šnek a Nikča. 

Vít Kužel | Opičák 
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V letošním roce bylo registrováno 15 světlušek, přičemž tři z nich přišly od benjamínků. Tři členky jsme 

úspěšně zařadily do chodu 4. oddílu. Schůzky se konají každé úterý od 16:00 do 17:30 hodin. V první 

polovině letošního roku byly pod vedením Jíti (vedoucí oddílu) a Běláska (zástupkyně). Rok 2023 jsme 

zahájily výletem do liberecké IQ LANDIE a poslední akcí před táborem byl výlet do Sedmihorek, kde 

jsme navštívily brusírnu kamenů. 

Každý měsíc se snažíme uspořádat minimálně jeden výlet nebo víkendovou akci, kterou může být třeba 

i přespání v klubovně. Podnikáme výlety po okolí, abychom se dobře seznámily s prostředím, ve kterém 

se často pohybujeme. Na táboře jsem vedení světlušek předala Běláskovi. 

Jitka Kufnerová | Jíťa 

 

V novém skautském roce jsme se na schůzce sešly s devatenácti světluškami. Přivítaly jsme nové 

světlušky, které přišly od benjamínků (Baletka, Dýňa, Liščanda a Puma) a také nově příchozí Bobulku 

s Kyselinou. Každotýdenní schůzky máme v úterý od 16:00 do 17:30 a vede je Bělásek s pomocí  

Poupěte.  

 S holkami jsme se v září vydaly na první výpravu a společně jsme si prošly Riegrovu stezku, kde jsme 

rovnou odstartovaly naši celoroční hru s tématem Alenka v říši divů. Holky jsou rozdělené do dvou 

družin. První družina  pod vedením Motýlka a Berušky nese název Tydlidýn. Druhou družinu s názvem 

Tydlidum vede Locika s Majdou.  Světlušky se společně snaží nasbírat co nejvíce chronosféry 

a společnými silami přemoct Tlachapouda. 

Tereza Babková | Bělas 
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V první polovině roku vedl oddíl Balů společně s Rybou a Hopíkem a za občasné pomoci Prófy. Celý 

školní rok byl protkán celoroční hrou Pro čest a právo, kdy si každý měsíc na oddílové schůzce kluci 

kupovali hrady a zámky v okolí. V lednu se kluci vydali na tradiční lomnický zimní závod Chilkoot, kde 

Puštík se Standou z Tatobit získali krásné 2. místo. Ostatní čtyři semilské dvojice jistily střed výsledkové 

listiny. Zásadní ale bylo, že si závody kluci užili a měli možnost si vyzkoušet, které skautské dovednosti 

jim jdou a na kterých ještě potřebují zapracovat. 

Družiny se každé dva měsíce vydávaly na výpravy pod vedením svých rádců. Z celooddílových výprav 

jmenujme například klimavíkendovku do Krabčic, kde jsme měli bohatý program zaměřený na proměny 

krajiny připravený od Skautského institutu, či do Měsíčního údolí, kde jsme mj. přespávali pod 

převisem, vařili chutný buřtguláš či debatovali nad knihou Nevyžádané rady mládeži. 

Nesmírnou bolest nám způsobilo tragické úmrtí podrádce Kamzíků Puštíka, který v srpnu utonul při 

splouvání řeky Salzy. S láskou budeme navždy vzpomínat. 

Po táboře, na který program svědomitě připravil Prófa, převzali oddíl jeho dlouholetí členové Brownee 

a Pedro s oddílovými rádci Damanem a Bagetou. 

Tomáš Jech | Balů 

Od září vede 3. oddíl skautů Brownee se svým zástupcem Pedrem a oddílovými rádci Bagetou 

a Damanem. Kluci se pro školní rok 2023/24 přesunuli do role nadace SCP, kde musí sbírat body přízně, 

aby jejich nadace nebyla zrušena.  Tento školní rok je tak provází celoroční hra plná dobrodružství, 

která se na rozdíl od minulých let odehrává v „přítomnosti“. V současné době fungují standardní čtyři 

družiny. Aktivně se snažíme přilákat zvenčí další kluky, ale bohužel zatím bez větší odezvy. 

S kluky jsme se zúčastnili mnoha akcí, jako byl například Memoriál Tomáše Hübnera nebo třeba výprava 

na Žumberk, kde kluci až do poslední chvíle nevěděli, kam jdeme, a vyluštit to mohli jen za pomocí šifry 

s obrázkem. 

Díky nově nabytým zkušenostem a zpětné vazbě v příštích měsících chystáme některé změny.  Máme 

také v plánu vyrábět nové barety, trička, nášivky, vlajky apod. 

Matěj Hnídek | Brownee 
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Do roku 2023 jsme myšlenkami vstoupily už v prosinci, kdy rádkyně a vedení oddílu plánovaly 

dobrodružství na následující půlrok. Zhodnotily jsme uplynulé akce a povídaly si o tom, co vše bychom 

v následujících měsících rády s oddílem prožily.  

Naší první oddílovou akcí byl Chilkoot v Lomnici nad Popelkou, kde jsme se díky potřebě pokořit vlastní 

hranice a mrazivému počasí chvílemi cítily, jako bychom opravdu byly v chilkootském průsmyku na 

Aljašce. Ještě v zimě jsme pomohly s patronátem nad mokřadem a družiny si uspořádaly své vlastní 

výpravy. Svojsíkův závod, Oheň sv. Jiří, batikovací víkend v Jilemnici, putování přírodou se skauty… Na 

jaře jsme toho zažily opravdu spoustu. A bylo to krásné!  

Léto jsme společně trávily na žumberské louce a Dešťovka vyjela na ČLK Odyssea. Protože skautské 

vzdělávání je klíčové pro náš osobní rozvoj i pro rozvoj našeho oddílu, vedení se v průběhu roku vydalo 

například na seminář respektujícího přístupu nebo na víkend krizové intervence pro skautské vedoucí, 

Smíšek s Pěsťou na Koblížek a Čuču s Judy čerpaly inspiraci na Fraku.  

Nový skautský rok odstartoval tradiční Zavařovačkou, na kterou k nám přišla Lotka – nováček, ale jako 

bychom ji znaly už opravdu dlouho. Během podzimu jsme vyjely se skauty na Memoriál Tomáše 

Hübnera, družiny se vypravily do okolní přírody, 17. listopadu navštívila oddílová rada Prahu, uvařily 

jsme si polévku na sněhu, v prosinci oslavily oddílové Vánoce nebo roznášely Betlémské světlo.  

„Můžeme tady něco zkusit, a když se to nepovede, tak to není problém“ „Vyzkoušela jsem si hodně 

nových věcí a naučila jsem se toho víc, než jsem čekala.“ „Čas, kdy můžeme být normální prostě 

a kamarádský místo, to jinde tolik není.“ To jsou myšlenky, které zazněly v tomhle roce od Sirky, 

Komára a Káčete. A o to se, samozřejmě s chybami, všechny snažíme. Aby byl náš oddíl místem, kde se 

díky chybám jako lidi zlepšujeme. Aby byl místem, kde se nemusíme bát být opravdové. Aby byl 

místem, kde vidíme na druhých to dobré. A především – aby v oddíle bylo každé kamarádství a každý 

vztah opravdu vztahem – tedy tahem vzhůru! 

Anna-Johanna Kristelová | Rosnička 
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Jádrem semilského roverstva byli v roce 2023 účastníci a účastnice Středoevropského jamboree (CEJ) 

2022 v Praze, kteří sami sebe označují jako Chleba Semily. Většina chlebáků působí zároveň i ve 3. a 4. 

oddíle. Instagramový profil @chleba_semily, sloužící jako neoficiální oddílová kronika, měl v prosinci 

2023 přes 400 sledujících. 

Další skauti a skauti v roverském věku jsou registrovaní v 5. oddíle. Jeho vedení převzal v prosinci 2022 

Vojtěch Kousal – Kousy, který vystřídal Jana Lengála – Prófu. Ne všichni členové 5. oddílu se za chlebáky 

považují. 

 

Přehled vybraných akcí s chlebáckou účastí: 
    • Roverský silvestr (29. a 30. 12. 2022) 
    • Únorový bivak pod Kozákovem (17. a 18. 2. 2023) 
    • Noční výsadek ve Studenci (23. a 24. 3. 2023) 
    • Společný puťák 3. a 4. oddílu v okolí Pecky (9. až 11. 6. 2023) 
    • Letní puťák k Berzdorfer See (31. 7. až 2. 8. 2023) 
    • Společná výprava vedení 3. a 4. oddílu (29. 9. 2023) 
    • Roverský silvestr (28. a 29. 12. 2023) 

 
Dále se členky a členové Chleba účastnili několika celostátních akcí: 
    • Národní skautské jamboree, Hradec Králové (3. až 8. 5. 2023) 
    • Korbo, Archeoskanzen Curia Vítkov u Chrastavy (20. až 24. 9. 2023) 
    • Grand Chase, Praha (14. 10. 2023) 
    • Mikulášský víkend, Praha (1. až 3. 12. 2023) 

 
Správný roverský kvas je mezi chlebáky stále přítomný – už nyní spřádají řadu plánů na rok 2024. A pak 

jsou tu věci, které nejde vymyslet dopředu – jak říkají někteří chlebáci: „Nejlepší akce jsou ty 

spontánní.” 

 
Vojtěch Kousal | Kousy 
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Někteří členové klubu působili jako střediskoví činovníci – Baghíra, Takin, Ježek, Gami, Effa nebo 

Šaman. Další se podílejí na patronátu nad Riegrovou stezkou, věnují se údržbě naší klubovny a chaty 

v Jizerní kotlině, Jíva doučuje děti v Dětském domově, Žirafa ve volném čase obětavě pomáhá 

v jilemnické nemocnici atd. Nemálo jich úspěšně vychovává své potomky a někteří je již přivedli do 

benjamínků, vlčat a světlušek, kde se podle svých možností zapojují do práce.  

Letošní expedici jsme podnikli 12. září na tábořiště semilských skautů z roku 1946 ve Starých Bukách. 

Inicioval ji pamětník br. Mirek Vodseďálek, který tam jako třináctiletý junák stanoval pod vedením 

br. Karla Čurdy – Slavoje. Podle jeho vzpomínek, starých fotografií, map, kronik a publikací se nám 

místo podařilo lokalizovat, dnes je ovšem zarostlé zdivočelou vegetací a pokryté záludnými močály. 

Setkali jsme se přitom s řadou milých lidí, cennou podporu nám ochotně poskytlo i vedení obce.  

S Mirkem a s dalším pradávným skautem br. Jirkou Doubou jsme 26. dubna oslavili v bozkovské 

Dřevěnce jejich krásné 90. narozeniny. Člena Svojsíkova oddílu br. Pana, u nás hostujícího, jsme 

navštěvovali v Domově seniorů v Semilech.  

V září přešlo do našeho klubu patnáct bývalých roverů a rangers, čímž počet členů dosáhl padesátky. 

Na valné hromadě klubu 19. října byla na doporučení dosavadního vedoucího Bobra zvolena jeho 

nástupcem ses. Gami, dále rada klubu a dohodnuto rozdělení do družin. Ty si posléze zvolily své rádce, 

kteří s nimi budou připravovat celoroční program „na míru“, podle jejich zájmů. Rádkyní družiny členů 

narozených před rokem 1968 se stala Jíva, členy narozené mezi lety 1975 až 1985 dostala na starost 

Žirafa se Sluníčkem a družinu nejmladších, narozených po roce 1986, povede Píďa s pomocí Červajse 

a Veverky. Komunikace a spolupráce bude organizována přes uzavřenou facebookovou skupinu. 

Během podzimu členové kmene dospělých navštívili 30. 11. Balůovu přednášku o Africe, v sobotu 

2. prosince komentovanou prohlídku Žirafiny výstavy Detailem v Železném Brodě a týž den večer 

Swingovou tančírnu v semilském Golfu. 

Ivo Navrátil | Bobr 
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Letošní tábor proběhl ve znamení krásného počasí. Táborovou louku a stany pro nejmenší připravila 

pracovní četa pod dohledem a vedením Vítka Chlupáče – Racka a odvedla skvělou práci. Velké 

poděkování patří i tatínkům, kteří na „stavěcím víkendu“ zvládli nejen standardní navezení materiálu 

a vztyčení základních táborových staveb, ale i precizní opravu táborového sklípku a stavbu nádherných 

a funkčních kamen. Hned v prvních dnech naši odolnost a skautské dovednosti prověřil náhlý větrný 

poryv, který poslal k zemi letitou konstrukci kuchyně a jídelny. S nepřízní živlů jsme si ale poradili 

a zbytek tábora strávili v důstojném a příjemném provizoriu. Letos poprvé za celou historii se vedoucím 

jednotlivých oddílů podařilo sladit téma jejich celotáborových her, a tak jsme všichni putovali po 

Japonsku, což s sebou přineslo příjemnosti v podobě sushi večerů, večerních „kostýmovaných“ nástupů 

a samurajských ctností, ale také výzvy v podobě stravování za pomocí hůlek. Nemalým přínosem bylo 

i vybudování stálé lesní táborové koupelny, pro jejíž provoz se jako stěžejní ukázalo zprovoznění 

táborové studny. Velký dík patří všem našim podporovatelům a sponzorům, bez nichž by tábor nemohl 

existovat. Nezbývá než zamáčknout slzu a příštímu táboru pod novým vedením provolat třiapůlkrát 

hurá. 

Jan Kufner | Algy 

Vlčata stejně jako každý rok opět na žumberské louce vystřídala světlušky. Letošní tábor se nesl v duchu 

putování Japonskem. Po celou dobu vlčátka provázeli Lišák, Opičák a Majka. Mimo celotáborové hry 

mohl každý plnit i osobní zkoušky, kde musel překonávat sám sebe, například přespat v táborovém 

kruhu, navrhnout své logo a jím si vyzdobit stan a katanu, v noci dojít na určené místo a splnit mnoho 

dalších záludných úkolů. Letos se podařilo všechny osobní zkoušky zvládnout Spidermanovi. Během 

dvanácti táborových dní jsme se vydali i na jeden celodenní výlet. Cílem putování byla rozhledna Bára, 

ke které jsme dorazili přes zámek ve Slatiňanech a Kočičí hrádek. Celý výlet jsme zakončili koupáním 

v žumberském lomu. Každý den si dvě vlčata vyzkoušela službu v kuchyni společně se staršími skauty 

a skautkami. Pro všechny je to vždy velká zkušenost. Velké díky patří Flerovi, který pro vlčata 

opakovaně vyrábí medaile.  

Marie Novotná | Majka 
 

O letošním táboře jsme se přesunuly do žumberského Japonska. Na tábor jelo celkem 12 světlušek, 

které byly rozděleny do dvou družin. Družinky byly pojmenované po japonských císařovnách Masako 

a Mičiko. Každé ráno jsme odstartovaly náš den u oltáříku s japonským příslovím „Hana jori 

dango“ (v překladu to znamená: „Květiny jsou hezké, ale raději knedlíky“).  

Holky měly před sebou několik etap, kde musely předvést své znalosti a dovednosti. Během tábora 

jsme absolvovaly výlet na ranč do Bítovan. Poté jsme navštívily koupaliště v Chrudimi, miniaturní Kočičí 
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hrádek a rozhlednu Báru. Díky příznivému počasí nesmělo chybět přespání pod širým nebem, které 

bylo okořeněné přepadem, avšak ani ten naše světlušky z hlubokého spánku neprobral. V rámci 

rukodělek jsme si vyzkoušely vytvořit zenovou zahradu okolo stožáru, převtělit se do gejš, starat se 

o mini záhonek a pomalovat turbánky. Tábor jsme si až do poslední chvíle naplno užily a děkujeme Jítě 

za krásné dva roky.  

Tereza Babková | Bělas 

Na Žumberk se vydalo osmnáct skautů a tým vedoucích se rozšířil o Racka, který společně s několika 

staršími členy oddílu dorazil na stavbu tábora již týden předem. Tématem celotáborové hry 

„Takeshidō“ se stalo Japonsko na konci 19. století, v období, kdy se kultura západního světa střetávala 

s tradicí samurajů a morálním kodexem bushidō, který jako jednu z inspirací českého skautingu uvádí 

A. B. Svojsík ve svých Základech junáctví. Skauti měli možnost prožívat život samuraje skrze různé hry, 

objevovat tamní zvyky a náboženství i vybojovat bitvy, které navždy změnily osud této vzdálené země. 

Spolu s ostatními táborníky skauti zažili i tradiční čajový obřad, výrobu keramiky nebo nástupy 

v samurajských kimonech. Ale náplní tábora nebyly jen skautské dovednosti – se skautskou tiskovou 

mluvčí se kluci například učili, jak jednat v krizových situacích, a kosmický inženýr Neposeda jim přiblížil 

současný výzkum i české mise v rámci ESA (Evropská kosmická agentura = European Space Agency). 

Poslední táborový týden uzavřela tradiční táborová pouť a honba za pokladem, která kluky zavedla do 

archeoskanzenu v Nasavrkách. Za skauty děkujeme rodičům i všem dobrým duším, kteří nám umožnili 

tohle všechno prožít! 

Jan Lengál | Prófa 

 

Japonsko na Žumberku – tábor, na kterém jsme všichni vypili rekordní množství čaje, postavili čajovnu 

– skoro, strávili spoustu času v kimonech a yukatách a díky společnému tématu si připomněli, že 

dokážeme spolupracovat i mezioddílově. Velký závazek si na táboře formou skautského slibu daly 

Mača, Áňa, Magy, Sirka, Komár, Šiky, Waffle, Pufík a Bubu. Smíšek a Růža s lehkostí prošly výzvami 

třech orlích per. Ve vedení oddílu Vydru vystřídaly Růža a Pěsťa. Doby, Třéša a Piky se rozloučily s 

oddílem světlušek a my jsme je velkým objetím přivítaly v oddíle skautek. Na táboře jsme toho o sobě 

a o našem okolí i letos spoustu zjistily. Překvapující pro nás například bylo, že jsme díky režisérským 

schopnostem Vydry zvládly nacvičit muzikálek, že stezka Země se dá kvalitně dokončit za několik dní, 

a nebo zjištění, že puťák se dá ujít bosky. Smích, pláč, samostatnost, spolupráce, chvíle plné síly a 

překonání se, chvíle křehké, chvíle hlubokého zamyšlení a chvíle hravosti – tím vším a mnohým dalším 

se pro oddíl skautek vyznačoval Žumberk 2023! 

Anna-Johanna Kristelová | Rosnička  
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Letošní tábor v Tuněchodech navazoval na celoroční hru Rok čar a kouzel, takže jsme z nádraží 

v Semilech vyrazili vlakem rovnou do Bradavic. Celým táborem nás prováděl Harry Potter a jeho 

přátelé. Hned na začátku kouzelný klobouk rozřadil malé čaroděje do jednotlivých kolejí. Řediteli 

jednotlivých kolejí byli Slunko – Nebelvír, Opičák – Zmijozel, Majka – Havraspár a Jíťa – Mrzimor. Děti 

si potom vybraly každý své zvířátko, které jim chránilo klidný spánek před Mozkomory. Co by to bylo 

za tábor v Bradavicích, aby se zde nehrál famfrpál. Zlatonka létala vzduchem ostošest, ale v zápalu boje 

ji zpozoroval jen málokdo 😊. Všichni se soustředili na to, jak dostat camrál do branky a hlavně se 

vyhnout potloukům, kterých do hřiště létalo opravdu hodně. Ani letos jsme děti neochudili o noční 

bojovku. Cesta byla plná nástrah – na křižovatce na ně čekal Bazilišek, na kterého se nikdo nesměl ani 

podívat, dále potkaly Ufňukanou Uršulu, musely si vybrat předmět z nádoby plné slizu a dojít do cíle, 

ze kterého se ozývaly strašidelné zvuky.  

Ještě jedna závažná událost se na táboře přihodila. Ten, jehož jméno se nesmí vyslovit, nám unesl 

Opičáka do Azkabanu. Stateční benjamínci jej ale zachránili a získanými klíči odemkli všechny zámky na 

jeho poutech. Opičákem celá událost dost otřásla – zřejmě si ve vězení užil svoje 😊 – ale byl šťastný, 

že je z toho venku. Benjamínci cestou zpátky ještě stihli posbírat zlatá vejce, která nám na louce nakladl 

Hagridův drak.  

Na výlet jsme tentokrát vyrazili do Slatiňan, kde jsme přes Kočičí hrádek a rozhlednu Bára došli do 

Rabštejnské Lhoty, odkud nám jel autobus zpátky do tábora.  

Tábor jsme si všichni velice užili, jen to – jako každý rok – moc rychle uteklo.  

Jitka Holatová | Jíťa 
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Snažení s participativním rozpočtem se naplnilo. Nejdříve jsme žádali o finance na opravu sklepa. 

Nepodařilo se nám ale získat dostatek hlasů. Další rok už jsme nasadili všechny síly a uspěli. Ale přišel 

covid a rekonstrukce byla odkládána. Naštěstí jsme v mezičase sehnali jinou a ještě lepší dotaci 

a přestavbu sklepa na sklad a dílny se podařilo realizovat. Kdo ještě pamatuje ten černý sklep plný uhlí 

a nepořádku? Rekonstrukce sklepa na sklad a dílnu nám umožnila uvolnit půdu a pustit se tak do její 

rekonstrukce. Znovu jsme uspěli v participativním rozpočtu – všem zapojeným velice děkujeme!!! – 

a pustili jsme se do rekonstrukce staré půdy na novou klubovnu pro benjamínky. Projekt vypracoval 

pan Novotný z Lomnice nad Popelkou, práce za město Semily řídila paní Nedvědová, stavební práce 

provedla firma D-Bau. Stavba proběhla v prázdninových měsících a jako bonbónek se nám podařilo 

repasovat krásnou původní prkennou podlahu. O něco jsme snížili náklady, a hlavně jsme nevyhodili 

krásná široká stará prkna, která slouží dál. Teď ještě doplníme nábytek na míru a klubovna bude 

hotová. 

V participativním rozpočtu se podařilo získat finance nejen na tuto rekonstrukci, a tak nás ještě v létě 

čeká výstavba nových schodů, úprava podlahy a vstupu do budoucích sociálek v patře.  

Dalšími etapami, kde zatím ještě nemáme zajištěné financování, pak budou: výměna oken, výměna 

topení a nakonec zateplení a nová fasáda. Ale to až v dalších letech.  

Jan Farský | Bagy 

 

 

Naše středisková knihovna čítá už přes pět set svazků. Sledujeme novinky na trhu a objednali jsme další 

tituly, které se dotýkají našeho širokého skautského záběru. V příštím roce plánujeme digitalizaci 

seznamu knih tak, aby při kliknutí na odkaz byla zobrazena kniha i s recenzí a popisem obsahu. Zároveň 

se pokusíme obnovit blednoucí značení, což se stává zejména u knih, které putují v létě na tábor. 

Dobrou zprávou je, že v dohledné době by se měla naše knihovna přestěhovat do nových polic v nově 

zrekonstruované klubovně v podkroví. 

Vít Coufal | Takin 
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Slouží. Využívají ji oddíly i družiny k přespání, s novou střechou a novým obytným podkrovím je 

příjemným off-grid azylem pro jakoukoliv akci. Kamna s troubou skvěle pečou, nově jsme přidali solární 

lampičky pro větší bezpečnost i úsporu. Příští rok bych rád, kdybychom ji trochu dovybavili – novými 

dřevěnými lavicemi a stoly, palandou na spaní v hlavní místnosti, k tomu novou malou kuchyňkou. Pak 

bude chata daleko přívětivější už od prvního otevření dveří.  

Jan Farský | Bagy 

 

Od roku 2019 se staráme o Riegrovu stezku. Přišlo mi skautské nejen pořád žádat město o podporu, 

ale také něco nabídnout. Něco, co k nám skautům sedí. A nic lepšího než starost o přírodní klenot, 

kterým Údolí Jizery je, mě nenapadlo. Ochrana přírody a také snaha zanechat svět v  lepším stavu, než 

když jsme na něj přišli, je nám přece vlastní. Podobně uvažovali i skauti v roce 1968, kdy se o Riegrovku 

starali také. To jsme se ale dozvěděli až po několika letech našeho novodobého patronátu, když jsme 

mapovali naši historii u příležitosti 100 let skautování v Semilech. 

Je nás asi deset skupinek, kteří si rozdělujeme služby na celý rok. Od září do června ji jednou týdně 

projdeme, uklidíme a zkontrolujeme, přes letní prázdniny pak vyrážíme i dvakrát týdně. A jednou za 

rok se potkáme a něco společně zažijeme. Čas od času někdo přibude, někdo odpadne. Kdybyste se 

tedy chtěl někdo přidat, neváhejte – ten patronát vlastně dává hlavně větší smysl procházkám po 

Riegrovce, kam stejně rádi chodíme. Od zrušení odpadkového koše na Pěšorestu už se všechny 

odpadky vždycky vejdou do igelitky, ale spíše igeliťáku. A je jen na vás, jestli projdete Riegrovku jednou 

nebo vícekrát za rok.  

Kdo by se chtěl připojit, pište na farsky.jan@seznam.cz.  

Jan Farský | Bagy 
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I v letošním roce jsme pokračovali na mokřadu. Zahájili jsme koncem března brigádou, kdy vše bylo 

ještě pod sněhem. Přesto byla účast hojná. Skautky, skauti a oldskauti obnovili tůňky, pročistili dno 

jezírka a ostříhali vrby. Zbyl i čas na soutěž ve stavění sněhulákožab.  

V červnu jsme pak navštívili lokalitu se světluškami, ale vytrvalý déšť nám bohužel nedovolil ani začít 

program. Proto jsme se museli přesunout zpátky do klubovny a udělat program tam. Zopakovali jsme 

si vývoj obojživelníků kreslením na kamínky, popisovali si ostatní vodní živočichy, hráli tematické hry 

a pan inženýr Mocek přidal odborná fakta o změnách na našem mokřadu.  

S benjamínky jsme měli o týden později už větší štěstí a pršelo jen drobně. V pláštěnkách nadšeně 

prolovili síťkami jezírko a nachytali k pozorování žabí pulce, kteří se nám tam konečně po dvou letech 

objevili. Opět se hrály různé hry a nakonec jsme si vyrobili vlastní modely chrostíků.  

Mokřad tak stále plní svou funkci. Je to místo, kde starší členové můžou vlastníma rukama přispět 

k ochraně přírody a mladší se zase nadchnout pro přírodovědná pozorování. To je i původní záměr 

projektu Patronátů, do kterého jsme s mokřadem u Skautského institutu zapojeni.  

Vít Coufal | Takin 

 

 

 

   

 

 

 



18 

Osmý ročník víkendového rádcovského kurzu na konci prázdnin se letos konal na samém okraji 

Jizerských hor, v Desné. Zúčastnilo se ho sedm rádců a rádkyň ze Semil a jedna rádkyně z Lomnice nad 

Popelkou. Většina účastníků byla na táboře nově zvolenými rádci/podrádci, a tudíž byli na rádcovském 

kurzu poprvé. To bylo po delší době pro lektory nezvyklé, jelikož v minulých letech se kurzu účastnili již 

ostřílení rádci. Program byl tedy poupraven tak, aby těmto pod/rádcům poskytl co nejlepší průpravu 

do nového skautského roku.  

Zpestřením kurzu byla návštěva bratra Edyho (Jiří Zajíc), nositele Řádu stříbrného vlka, který přijel 

s programem Hledání prvního principu. Úkolem tohoto programu bylo (cituji:) „...umět se zamyslet nad 

svým vztahem k prvnímu principu a vyjádřit ho slovy...". Byli jsme rozděleni do týmů, z nichž každý měl 

vytvořit konečný výstup, nad nímž se později vedla kultivovaná diskuse.  

Jelikož členská základna kurzu se neustále rozrůstá a plánování kurzu jedním člověkem začíná být 

neúnosné, rozhodli jsme se do dalšího ročníku utvořit tým, který bude kurz v komunikaci s vůdci oddílů 

plánovat. Určitě by také bylo dobré setkávat se častěji i během roku, ale bohužel na takové akce 

nezbývá moc času. 

Iva Stehlíková | Heduš 
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V neděli 18. prosince 2022 se již tradičně sešly všechny oddíly střediska Varta Semily v aule semilského 

gymnázia. Mladší členy tam většinou doprovodili rodiče či prarodiče, kteří se určitě těšili na vystoupení 

svých potomků.  
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I v letošním roce se semilští skauti zapojili do rozdávání Betlémského světýlka. Na Štědrý den 

dopoledne jsme tento vánoční symbol rozdávali na pěti místech po Semilech, v Chuchelně 

a v Jesenném a rozváželi dvěma auty po širším okolí. V Semilech jsme zapálili rekordní počet 

svíček - 157. Pro světýlko si přišlo 215 lidí. V Chuchelně Takin s Bělasem rozsvítili krásných 22 luceren. 

V této krásné tradici budeme jistě pokračovat i v dalších letech. 

Tomáš Jech | Balů 

 

Pro veřejnost jsme 3. února 2023 uspořádali večer deskových her, kdy měli všichni příchozí možnost 

zahrát si s dalšími fanoušky deskovek své oblíbené hry či se nové hry naučit. Na akci přišlo úžasných 20 

osob, z toho šest z řad veřejnosti. V rámci večera proběhl turnaj ve hře Port Royal. Ve třech skupinách 

postoupilo do závěrečného finále šest lidí. Vítězem se stal nejstarší účastník turnaje Matěj Nedomlel.  

Tomáš Jech | Balů 
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V roce 2023 jsme pokračovali v tradici cestovatelských večerů. V pátek 10. března jsme si v klubovně 

promítli fotky a vyslechli zážitky z cest našich roverů a oldskautů. S Bagym jsme putovali po březích 

Bajkalu, s Kousym jsme se přesunuli pod alpské velikány a vyslechli si informace o jeho dobrovolnické 

práci ve Francii a s Gepassou se vydali do Švédska na daleký sever za polární kruh. 

Tomáš Jech | Balů 

 

V dubnu se vydaly Vážkí a VlaštoFky do Studence na Svojsíkův závod. Tam měly družiny možnost 

vyzkoušet si na stanovištích, v čem se jim daří a které věci jim přijdou naopak náročnější. Účastníci plnili 

úkoly zaměřené na spolupráci, komunikaci, museli rozhodovat v krizových situacích, vyzkoušeli si 

vyhledávání a práci s informacemi a získávání a dávání zpětné vazby. Obě družinky skautek si toho do 

svého dalšího fungování z akce odnesly spoustu. VlaštoFky dokonce postup do dalšího kola. Děkujeme 

skautkám a skautům ze Studence za skvěle připravenou akci! 

Anna-Johanna Kristelová | Rosnička 
 

 

Každoročně v březnu vyhlašuje naše středisko Varta soutěž talentů: Vartalent. Účastnit se může 

kdokoliv ze střediska a soutěží se v různých oborech: kresba/malba, trojrozměrný výrobek z jakýchkoliv 

materiálů, fotografie, video, literární dílo atd. Většinou platí přímá úměra: čím mladší děti, tím více 

nadšení a tudíž i soutěžních výtvorů 😊. Výrobky si pak ostatní skauti i veřejnost mohou prohlédnout 

na Výstrčce při příležitosti dubnového ohně sv. Jiří, takže kromě věcných cen a diplomů soutěžící určitě 

potěší i obdiv publika. 

Mirka Gajzlerová | Gami 
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O krásném dubnovém víkendu jsme vyrazili na tradiční Sladění – tentokrát na Huťskou boudu nad 

Rokytnicí nad Jizerou. Sladění je akcí, kdy se jednou za rok vydají vedoucí oddílů a vedení střediska na 

aspoň trochu odlehlé místo, aby si ve větším klidu popovídali o plánech, o dalším směřování střediska, 

o nadcházejícím táboře, o tom, co koho trápí a co ho těší, v čem si můžeme navzájem pomoci a vyjít 

vstříc. Nejinak tomu bylo i letos.  

Jan Farský | Bagy 

 

I letos se naše středisko zapojilo do projektu Kola pro Afriku, který se snaží pomocí sbírky starých, avšak 

stále pojízdných kol umožnit dětem z afrického kontinentu cestu za vzděláním. Pro mnohé z nich je 

často škola vzdálená mnoho kilometrů od jejich místa bydliště a děti musejí každodenně zdolávat cestu 

do školy pěšky. Není proto výjimkou, že je rodiče nechávají doma, aby pomáhaly s obživou, a vzdělání, 

které ovlivňuje jejich budoucnost, jde stranou. Bicykly jim však jejich cestu do školy usnadní a urychlí. 

Celkem se nashromáždilo 39 kol, která mohla být díky Truhlářství Farský přepravena do sběrného místa 

v Jičíně, odkud poputují na opravu do Ostravy a následně do Gambie. 

Iva Stehlíková | Heduš  
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Letošní oslavu svátku sv. Jiří (patrona skautů) jsme si zpestřili nácvikem zdravovědy. Ve spolupráci 

s Českým červeným křížem připravili naši mladší roveři (Chleba) několik stanovišť mezi klubovnou 

a Výstrčkou, kde měli všichni naši členové od benjamínků až po skauty a skautky možnost vyzkoušet si 

na figurantech své znalosti z první pomoci. Ani deštivé počasí desítky rodičů a bývalých členů od cesty 

na Výstrčku neodradilo. Přítomní si vyslechli krásné výkony v družinovém zpěvu o Bobrův dort a měli 

možnost obdivovat nápadité výrobky, které děti přihlásily do střediskové soutěže talentů Vartalent.  

Tomáš Jech | Balů 
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Národní skautské jamboree je celostátní skautská akce zaměřená na holky a kluky ve skautském věku 

(tzn. 10 až 16 let). Letos se konalo na letišti v Hradci Králové v areálu Park 360 v době od 3. do 8. května 

2023. My čtyři – Batman, Brownee, Daman a Opičák – jsme sem jeli jako servisáci, takže jsme zde 

museli být už o tři dny dříve a pak o dva dny déle. Každý jsme byli zařazeni do jiného odvětví servistýmu. 

Batman byl hlavní IT specialista v IT oddělení, nicméně to bylo velice náročné, pracné a zodpovědné, 

takže v této funkci vydržel asi jenom tři dny. Brownee byl nějaký čas součástí týmu pro tvorbu 

programu, pak pomáhal pár dní u Batmana v IT týmu a poté se opět vrátil do programového týmu. V IT 

týmu nějaký čas pomáhal i Daman, ale v závěru setkání se věnoval občasným pomocným pracím. Já 

sám (Opičák) jsem měl na starost hosty a obecné externisty, měl jsem za úkol přijímat a evidovat různé 

hosty, zpěváky a umělce a postarat se o ně (někoho jim zavolat, dát jim kartičku na jídlo atd.). V této 

funkci jsem vydržel asi dva dny po oficiálním začátku akce, pak jsem se ale s jedním hostem nepohodl 

a s touto prací jsem skončil. Posléze jsem většinu času trávil v hlavním Infostanu, kde jsem měl na 

starost ztráty a nálezy. Poslední čas po oficiálním zakončení, kdy už v areálu byli jen servisáci, jsme 

všichni byli nastydlí nebo jsme onemocněli, takže jsme odjeli o něco dřív. Každopádně jsme si všichni 

vyzkoušeli různé oblasti a práci v různých týmech. Celková akce byla skvělá, myslím, že všichni jsme si 

ji užili a navázali jsme tam nová skvělá přátelství.  

Vít Kužel | Opičák  
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Už více než pět let zkrášluje semilský Ostrov lípa malolistá, kterou jsme za podpory města Semily a na 

základě projektu Strom pro Olgu Havlovou iniciovaném Výborem dobré vůle – Nadace Olgy Havlové 

zasadili 25. dubna 2018. Tehdy bylo po celé republice vysazeno celkem 85 stromů připomínajících 

nedožité 85. narozeniny zakladatelky Výboru dobré vůle a manželky našeho prvního polistopadového 

prezidenta. Olga Havlová by 11. července 2023 oslavila 90. narozeniny. V té době – v době prázdnin – 

v Semilech moc mladších skautů nebylo, protože většina střediska si užívala třítýdenní tábor na 

Žumberku. Vzpomínkového setkání u památeční lípy na Ostrově pořádaném městem Semily, naší 

organizací Junák – český skaut, z. s. a Výborem dobré vůle – Nadace Olgy Havlové se tak spolu s paní 

starostkou a dalšími občany města Semily mohli zúčastnit jen „odrostlejší“ skauti. Setkání zpestřily 

příjemné melodie harmonikáře pana Petra Ochmana. V podvečer pak letní kino na Ostrově promítlo 

snímek s názvem „Olga“. 

Mirka Gajzlerová | Gami 

 

 

První školní den, 4. září 2023, pro nás znamenal i účast na akci „V Semilech se nenudíme“. Ostrov se 

zaplnil nejrůznějšími vystoupeními, programy a stánky, které prezentovaly možnosti volnočasových 

aktivit pro děti v Semilech. Za naše středisko se akce účastnili Opičák, Pedro, Brownee, Rosnička a vždy 

se na chvíli stavili i naši kolemjdoucí členové. Na akci jsme měli radost z toho, že jsme potkali spoustu 

známých tváří z řad našich členů i jejich rodičů a také z toho, že díky ní máme mezi sebou několik 

nových světlušek a vlčat!  

Matěj Hnídek | Brownee 
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Druhou zářijovou sobotu nemohli na Semilském pecnu chybět skauti, skautky a především Dušan 

a jeho výborné bramboráky! Brzy ráno vedení s Dušanem míchalo těsto, ráno skautky a skauti připravili 

vše ostatní potřebné a celé dopoledne pečovali o chod bramborákového stanoviště a prodej 

bramborových dobrot natěšeným příchozím návštěvníkům. Výdělek, který letos činil 9839 Kč, putoval 

i tentokrát Člověku v tísni, a to konkrétně projektu Lepší škola pro všechny. Moc děkujeme Dušanovi 

a také všem, kteří si k nám pro bramboráky přišli a přispěli tím ke zvýšení kvality a dostupnosti 

vzdělávání.  

Anna-Johanna Kristelová | Rosnička 

 

První říjnovou sobotu vyrazili skauti a skautky do Železného Brodu na závod – Memoriál Tomáše 

Hübnera. Ráno jsme si připomněli silný příběh Tomáše Hübnera a poté už se závodníci pustili do 

nejrůznějších aktivit. Ve městě i v přírodě, na souši i na vodě. Čtyřčlenné hlídky měly možnost si 

vyzkoušet rozdělování rolí ve skupině, luštění nejrůznějších hlavolamů nebo třeba ověření 

a připomenutí si schopnosti kritického myšlení. Akce byla moc užitá. Příští rok s námi můžete zase 

počítat. Děkujeme! 

Anna-Johanna Kristelová | Rosnička 
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Po čtyřech letech se na podzim konal střediskový sněm. Na úvod shrnul Bagy činnost střediska za roky 

2013 až 2023, kdy společně s Balůem středisko vedl. Kromě voleb do orgánů střediska a delegátů na 

sněmy vyšších organizačních jednotek proběhla široká diskuse nad budoucností střediska. Osmnáct 

přítomných delegátů zvolilo na nadcházející tříleté volební období staronovou revizní komisi – Rikitan, 

Píďa, Veverka. Volenými členy střediskové rady se stali Bagy, Jíťa H., Ježek, Heduš a Takin. Jako delegát 

Valného sněmu byl zvolen Opičák (náhradník Kousy) a na krajském sněmu naše středisko budou 

zastupovat Takin, Opičák a Kousy. Volba nového vedení střediska nebyla úspěšná, protože se do ní 

žádný kandidát nepřihlásil. Do uskutečnění nové volby zůstává na pozici vedoucího střediska Bagy se 

zástupcem Balůem. 

Tomáš Jech | Balů 
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Rok 
Výnosy celkem 

(Příjmy) 

Z toho poskytnuté 

dotace 

Náklady celkem 

(Výdaje) 

2022 768 662 Kč 241 453 Kč 705 710 Kč 

2021 770 446 Kč 436 704 Kč 740 377 Kč 

2020 867 425 Kč 182 231 Kč 820 026 Kč 

2019 594 000 Kč 178 000 Kč 425 000 Kč 

2018 639 000 Kč 242 000 Kč 529 000 Kč 

2017 711 226 Kč 254 830 Kč 484 814 Kč 

2016 626 564 Kč 231 689 Kč 448 287 Kč 

2015 567 074 Kč 169 784 Kč 412 287 Kč 

2014 354 189 Kč 64 813 Kč 226 272 Kč 

2013 356 441 Kč 93 667 Kč 352 799 Kč 

2012 306 030 Kč 102 141 Kč 274 455 Kč 

2011 200 156 Kč 48 347 Kč 172 492 Kč 

2010 282 919 Kč 116 688 Kč 294 667 Kč 

 

 

(leden – listopad 2023) 

FINANČNÍ DARY 

ALROP s.r.o.   3 000 Kč 

Kateřina Cardová  2 000 Kč 

Libuše Dlabola Pražáková 2 000 Kč 

 
 

Všem našim sponzorům velice děkujeme! 
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Poskytovatel dotace Název projektu Výše dotace 
Spoluúčast 
střediska 

Celkové 
náklady 

Město Semily 

Tábory pořádané střediskem 40 650 Kč 10 % 45 167 Kč 

Zajištění provozu skautské 
klubovny 

35 000 Kč 10 % 38 889 Kč 

Využití volného času dětí a 
mládeže 

38 500 Kč 0 % 38 500 Kč 

MŠMT (Junák – český 
skaut, Liberecký kraj, z.s.) 

Podpora činnosti 44 109 Kč 30 % 63 013 Kč 

Liberecký kraj Nábytek do skautské klubovny 50 000 Kč 30 % 71 500 Kč 

MŠMT (Junák – český 
skaut, Liberecký kraj, z.s.) 

Rádcovské kurzy 2022 3 000 Kč 30 % 4 286 Kč 

Celkem: 211 259 Kč   

 

 

Velký dík za poskytnutí dotací patří městu Semily, Libereckému kraji, MŠMT a Junáku – českému 

skautu, z. s. 
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Náklady 

materiál 

mj. nářadí, drogerie, léky, drobný materiál, 

hry, knihy 
30 666 Kč 

potraviny 141 355 Kč 

odměny pro táborové soutěže 1 396 Kč 

opravy a udržování oprava osad a textilního vybavení 12 535 Kč 

cestovné 
osobní doprava na tábor a zpět, doprava 

během tábora 
20 433 Kč 

ostatní 

nákladní doprava 15 730 Kč 

ostatní – mj. rozbor vody ze studny,  

vstupné, ubytování 
13 575 Kč 

  

Výnosy 

účastnické poplatky celkem 236 500 Kč 

   

Náklady celkem 235 690 Kč 

Výnosy celkem 236 500 Kč 
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Webová stránka: https://semily.skauting.cz/ 

 

Skauti Semily na Facebooku: https://www.facebook.com/SkautiSemily/ 

 

Skauti Semily na Instagramu:  

Naši roveři a rangers zaznamenávají již druhým rokem své zážitky na Instagramu jako 

chleba_semily, jejich činnost oslovila již 402 sledujících. Na podzim tohoto roku se na tuto sociální síť 

přidali také naši skauti, a to jako 3.oddilskautivarty. Jejich listopadovou výpravu dokonce sdílel 

instagramový účet skaut a díky tomu měly fotky z močálu hned přes 1700 obdivovatelů 😊 

 

Vývěsky:  

Již více jak rok využíváme vývěsku 

na Riegrově náměstí u průchodu 

mezi lékárnou a pekárnou. 

Nástěnku i v tomto roce 

doplňovala hezky graficky 

zpracovanými záznamy z našich 

akcí Hedvika. O druhou vývěsku 

u vchodových dveří naší skautské 

klubovny se starají jednotlivé 

oddíly. 

  

54 72 97 105 123 152
193 220 254 261

191

306
396

516 548

0

100

200

300

400

500

2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2019 2020 2021 2022 2023

Počet členů facebookové skupiny Skauti Varta Semily
a facebookové stránky Skauti Semily 

(v prosinci daného roku)
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Semilské noviny – Skautská hlídka:  

V tomto roce nám bylo v semilských novinách otištěno celkem sedm článků, stejně jako v roce 

předešlém. 

Leden: Ohlédnutí za rokem 2022 (Bagy) 

Únor:  Přijď si s námi zahrát! (Balů) 

Březen:  Skautský závod Chilkoot 2023 (Magi) 

Duben:  Kola pro Afriku (Heduš) 

Květen:  Krajina v našich rukou (Balů) 

Listopad: Návrat do minulosti semilských skautů (Bobr) 

Prosinec: Z Betléma až do Semil – rozzařte světýlkem i váš domov (Balů) 

 

I letos se objevily zmínky o semilských skautech v dalších článcích semilských novin. 

 

Červenec: Letní prázdniny jsou tady! 

Září: Z jednání Rady města Semily 

Říjen: V Semilech se nenudíme potřetí v režii Seddmy 

Prosinec: Jiří Douba – otec a král semilských leteckých modelářů, pilotů větroňů i letadel 

 

Další propagace naší činnosti:  

Takin se letos zasloužil o nemalou propagaci naší činnosti spojené s péčí o mokřad. V červnovém čísle 

časopisu Skaut vyšla dvoustrana na téma Skautský mokřad u Semil – kapka naděje pro přírodu 

(k přečtení na: https://casopisy.skaut.cz/skaut/1156#p33). V září připravil Takin na toto téma 

přednášku pro účastníky celorepublikového setkání výchovných zpravodajů (SeVýZ 2023) a následně 

o našem mokřadu přednášel na 20. krajské konferenci Environmentálního vzdělávání, výchovy a osvěty 

M.R.K.E.V. 2023.  

 

 

  

https://casopisy.skaut.cz/skaut/1156#p33
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Kleris – Klára Kuršelová – vedoucí oddílu  

Majka – Marie Novotná – zástupce vedoucí  

Jíťa – Jitka Holatová – oddílový rádce 

Lucka – Lucie Vélová – oddílový rádce 

 

Maty – Matyáš Činovec 

Papoušek – Dominika Farská 

Muška – Eliška Farská 

Číslo – Ondřej Hájek 

Užovka – Vojtěch Hlaváč 

Sůša – David Košnar 

Beruška – Tea Koucká 

Ejanka – Eliška Kručayová 

Býk – Jiří Lambert 

Lexík – Alexandr Lukeš 

Kulíšek – Magdalena Farská 

T-Rex – Antonín Mach 

Slon – Josef Mach 

Puštík – Radim Novotný 

Lvice – Lucie Provazníková 

Tučňák – Štěpán Rám  

Hvězdička – Josefína Rámová 

Zátka – Richard Šindelář 

Ještěr – Adam Štrauch 

Drak – Hynek Véle 

Lipánek – Amálie Kuršelová – oddílový návštěvník 

Budulín – Matyáš Kuršel – oddílový návštěvník  

Vašík – Václav Véle – oddílový návštěvník 

Opičák – Vít Kužel – vedoucí oddílu 

Banán – Matěj Strnad – zástupce vedoucího oddílu 

 

Šídlo – Jonáš Kolárek – šestník Zelené šestky 

Medvěd–Matyáš Klinger – zástupce šestníka Zelené šestky 

Bonbon – Barnabáš Bašek – stopař Zelené šestky 

Tesák – Vojtěch Jirouš – kuchař Zelené šestky 

Motorka – Jan Krejsa – malíř a kronikář Zelené šestky 

Jawa – Jáchym Patka – vlajkonoš Zelené šestky 

 

Spiderman – Ondřej Kubec – šestník Červené šestky 

Maskáč – Josef Souček – zástupce šestníka Červené šestky 

Krokodýl – Nikolas Erban – vlajkonoš Červené šestky 

Plejtvák – Jindřich Farský – stopař Červené šestky 

Bagr – Vendelín Keller – kuchař Červené šestky 

Tankista – Robin Záveský – malíř a kronikář Červené šestky 

 

Mauglí – Jan Farský – šestník Modré šestky 

Nefi – Jan Mlčoch – zástupce šestníka Modré šestky 

Redbull – Jakub Balatka – malíř a kronikář Modré šestky 

Roky – Petr Král – vlajkonoš Modré šestky 

Birell – Tadeáš Jirouš – kuchař Modré šestky 

Grizzly – Kryštof Michael Pleštil – stopař Modré šestky 
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Bělas – Tereza Babková – vedoucí oddílu  

Poupě – Dominika Poupová – zástupkyně vedoucí  

 

Baletka – Marie Bucková 

Beruška – Františka Svobodová  

Bobulka – Josefína Rimská 

Dýňa – Stela Komadová  

Ještěrka – Zora Kateřina Korbářová 

Kuře – Beáta Nosková 

Kyselina – Emílie Nosková  

Liščanda – Julie Velová  

Lištička – Anna Provazníková  

Locika – Ludmila Kellerová 

Majda – Magdalena Králová  

Motýlek – Rozárka Rendlová 

Nanuk – Eliška Hlavová 

Nutella – Nikol Wittmayerová 

Okurka – Zoe Abrath 

Orlice – Marie Hájková 

Sovička – Alice Novotná 

Vlčice – Kristýna Hloušková 

Vlnka – Eliška Plívová 

 

  

Brownee – Matěj Hnídek – vedoucí oddílu 
Pedro – Jindřich Semecký – zástupce vedoucího oddílu 
Balů – Tomáš Jech – zástupce vedoucího oddílu 
Bageta – Štěpán Rypl – oddílový rádce 
Daman – Damian Roháček – oddílový rádce 
 
JESTŘÁBI 
Kola – Matyáš Maryško – rádce Jestřábů 
Džbán  – Vít Baán – podrádce Jestřábů 
Bizon – Kryštof Bucek 
Indián – Ivan Erban 
Bard – Ladislav Szabo 
Oscar – Oscar Bouček  
Doktor – Šimon Tun 
Rex - David Kužel 
 
KAMZÍCI 
Hugo – František Hájek – rádce Kamzíků 
Čepice – Jakub Bělík – podrádce Kamzíků 
Pavouk – Jaroslav Tichý 
Ptáček – Vincent Pšenčík 
 
JELENI 
Batman – Jan Havlík – rádce Jelenů 
Jablko – Jáchym Bárta – podrádce Jelenů 
Komár – Roman Opočenský 
Thor – František Pražák 
 
PANTEŘI 
Ježek – Filip Hnídek – rádce panterů 
Lišák – Sebastián Slavík – podrádce Panterů 
Bůvol – Vít Faltýnek 
Tomáš – Tomáš Jančík 
Hasič – Jakub Košnar 
Dragunov – Kryštof Balatka 
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Rosnička – Anna-Johanna Kristelová – vedoucí oddílu 

Dešťovka – Zdislava Převrátilová – zástupkyně vedoucí oddílu 

Pěsťa – Veronika Housová – oddílová rádkyně 

Růža – Johana Hájková – oddílová rádkyně 

 

Externí vedoucí/ přátelé oddílu: 

Vydra – Anna Kindermannová 

Ještěrka – Tereza Kindermannová 

Heduš – Iva Stehlíková 

 

VlaštoFky 

Smíšek – Zdislava Svobodová – rádkyně v tandemu 

Judy – Sára Patková – rádkyně v tandemu 

Poník – Viktorie Tichá 

Třéša – Laura Komadová  

Sirka – Sára Peclinová 

Komár – Agáta Nosková 

Lotka – Lota Pšenčíková 

Hvězda – Nela Hnídková 

 

Vážkí 

Káče – Kateřina Kufnerová – rádkyně v tandemu 

Tuli – Justýna Patková – rádkyně v tandemu 

Piky – Klára Kufnerová 

Waffle – Vika Holub 

Šiky – Anna Plívová 

Áňa – Anna Housová 

Doby – Doubrava Svobodová 

 

Volawky 

Čuču – Světlana Svobodová – rádkyně  

Liška – Anna Sofie Pleštilová – podrádkyně  

Sova – Anna Bašková 

Mača – Markéta Šimková 

Pufík – Patricie Mlčochová 

Bubu – Adéla Buriánková 

Rošťanda – Daniela Szabo 

Magy – Magdaléna Bašková 

Kousy – Vojtěch Kousal – vedoucí oddílu 

 

Racek – Vít Chlupáč 

Šnek – Vojtěch Farský 

Datel – Jakub Kindermann 

Kralda – Sára Langhammerová 

Prófa – Jan Lengál 

Hopík – Jindřich Mlejnek 

Lišák – Richard Mlejnek 

Petrolejka – Petra Plecháčová 

 



37 

 

 

 

 

  

Gami – Miroslava Gajzlerová – vedoucí 296. klubu kmene dospělých 
Ježek – Stanislav Gajzler – zástupce vedoucí 
Žirafa – Adéla Kodoňová – oddílová rádkyně 
Sluníčko – Vladimíra Plívová – oddílová rádkyně 
Veverka – Jakub Kuršel – oddílový rádce 
Píďa – Jiřina Bursová – družinová rádkyně 
Červajs – Tereza Strmisková – družinová rádkyně 
Jíva – Ivana Šírová – družinová rádkyně 
 
vAnDAM – Adam Babec 
Pan – Jiří Belda 
Bóďa/Formik – Vladislav Bodnár 
Fler – Pavel Bureš 
Mýval – Matyáš Coufal 
Takin – Vít Coufal 
Béda/Pluto – Daniel Činovec 
Bagy – Jan Farský 
Šimon – Šimon Gajzler 
Líba – Libuše Hlůžová 
Figi – Lucie Holatová 
Žralok – Lukáš Jech 
Želva – Adéla Jechová 
Žabák – Zdeněk Kašpárek 
Choroš – Zdeněk Kodoň 
Zelí – Jana Krejsová 
Algy – Jan Kufner 
Jíťa – Jitka Kufnerová 
Gepard – Adam Kuršel 
Kohout – Sebastian Kuršel 
Tina – Kateřina Laštůvková 
Neposeda – Jan Lukačevič 
Brambůrka – Barbora Lukačevič Trojak 
Midgi – Jiří Mihalo  
Malý Midgi – Marian Mihalo  
Sašenka – Alexandra Mihalová 
Bobr – Ivo Navrátil 
Žížala – Michaela Navrátilová 
Aslan – Aleš Plíva 
Číňan – Rostislav Plíva 
Rikitan – Michal Srb 
Kuky – Kateřina Šimková 
Ondra – Ondřej Šír 
Key – Pavel Šír 
Pití – Petr Šír 
Šaman – Vít Šlechta 
Šakla – Barbora Šmídová 
Brim – Josef Šoltes 
Šťopka – Kateřina Hájková 
Roy – Libor Štrauch 
Effa – Eva Štrauchová 
Melhuba – Miroslav Vodseďálek 
Pišta – Tony Vostrý 
Jabloň – Lenka Vránková 
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* stav vždy k 1. lednu daného roku 

 

 

 

 

 

Výroční zprávu zpracovaly: Mirka Gajzlerová – Gami a Adéla Jechová – Želva 

Grafická úprava: Adéla Jechová – Želva 

Jazyková korektura: Mirka Gajzlerová – Gami 

Podklady připravili vedoucí jednotlivých oddílů a další činovníci 

 

2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023 2024

Dospělí 59 62 59 65 84 75 73 80 90 81

Skautky 21 19 18 16 10 16 18 16 24 23

Skauti 20 30 35 35 24 31 30 27 24 22

Světlušky 12 16 11 17 14 11 17 15 14 19

Vlčata 40 39 36 32 27 24 28 19 18 18

Benjamínci 0 8 15 16 16 18 16 18 18 20
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Rok 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023 2024 

Celkový počet 152 174 174 181 175 175 182 175 188 183 


